
 

 

Odbor za prostorno uređenje, 
zaštitu okoliša i graditeljstvo  

KLASA: 021-04/19-02/44 
URBROJ: 2163/1-01/8-19-02 
Pazin, 10. rujna 2019. 
 

 
Z A P I S N I K 

sa 14. sjednice Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine 
Istarske županije održane dana 10. rujna 2019. godine s početkom u 10,00 sati u prostorijama 
Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3 
 
Sjednici prisustvuju: Aleksa Vale, Vili Rosanda, Suzana Ladavac, Robert Velenik, Josip 
Anton Rupnik, Milio Bulić, Divna Radolović Rosanda, Davor Komar i Radovan Cvek. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: - Fabrizio Radin - Zamjenik župana koji obnaša 
dužnost župana, Vesna Dukić – članica uprave Kaštijuna, Josip Zidarić – pročelnik Upravnog 
odjela za održivi razvoj Istarske županije i Melita Ferenčić, pomoćnica tajnice Stručne službe 
Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora Aleksa Vale, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i 
predlaže slijedeći 

 
D N E V N I   R E D 

1. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula,  
2. Problematika Kaštijuna d.o.o. 
 

- Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red. 
 

Ad-1. 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 

 
Josip Zidarić obrazlaže Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula. 
Ovom Odlukom, čije se donošenje predlaže, obuhvat i naziv luke javnog prometa RIBARSKA 
KOLIBA – VERUDELLA zamjenjuje se novim obuhvatom i novim nazivom luke javnog 
prometa BUNARINA sukladno Generalnom urbanističkom planu Grada Pule. 
 
Josipa Antona Rupnika interesira kakav je status uljanikovaca koji su imali na Bunarini vezove.  
 
Josip Zidarić odgovara kako je njihov status izjednačen sa statusom ostalih korisnika koji tu 
koriste vezove za svoja plovila, a to je naplata naknade 200 kn/m dužnom brodice.  
 
Odbor jednoglasno donosi 

 

ZAKLJUČAK 

Podržava Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula, te se ista upućuje 
Skupštini Istarske županije na razmatranje. 



                                                             
 

Ad-2. 
Problematika Kaštijuna d.o.o. 

 
Vesna Dukić prezentira POWER POINT prezentacijom projekt Kaštijuna od osnivanja pa do 
danas.  
 
Suzanu Ladavac interesira zašto je odabrana zastarjela tehnologija kada se znalo da neće 
zadovoljit potrebe kapaciteta. 
 
Vesna Dukić odgovara kako to nije zastarjela tehnologija već da se samo komentira da je to 
zastarjela tehnologija. Pojašnjava na koliko se načina otpad može selektirati tj. može se 
skupiti, može se staviti na livadu, obraditi i spaliti. Na Kaštijunu nema mogućnosti da se otpad 
odlaže neobrađen, jer to nalaže zakon i regulativa. 
Stav je zauzet da se spalionice u Istri neće graditi, a ono što se može to je obraditi otpad.  
Kod odabira tehnologije za obradu otpada potrebno je voditi računa o svim kriterijima i svim 
uvjetima. Na području Istarske županije velike su razlike u broju stanovništva između zimskih 
mjeseci kada je 200 tisuća stanovnika i ljetnih mjeseci kada je tu 500-600 tisuća osoba. 
Potrebno je voditi računa da je ta tehnologija izabrana i da bude prihvatljiva da ju građani 
mogu platiti. Jer osnovni je cilj da gospodarenje otpadom onečišćivač plaća. U segmentu 
komunalnog otpada to je ono što onečišćivač plaća proporcionalno veličini koliko se proizvede. 
U starom planu gospodarenja otpada postoji kriterij da ta cijena koja se plaća za kućanstvo 
ne smije biti veća od 3% bruto nacionalnog dohotka. Sve ove kriterije trebalo je dokazati EU 
uniji kako bi ona sufinancirala ovaj projekat. Kad se otpad obrađuje potrebno je voditi brigu 
kuda i kamo sa svakom pojedinom frakcijom. Jedno je obrada otpada, a drugo je odlaganje i 
spaljivanje što su krajevi procesa. Odlučeno je da će se otpad predobraditi, iskoristiti iz njega 
sve što se može materijalno i energetski.  
Nadalje pojašnjava kako spalionica nije isto što i energetska obrada. Zato je trebalo odabrati 
nešto što zadovoljava sve ove druge kriterije kod odabira tehnologije. Jedan od ključnih 
procesa je bio da se boksevi mogu uključivati prema potrebi, odnosno količini otpada, ali sve 
pod preduvjetom da se pravilno gospodari otpadom. Svi građani trebaju raditi na tome da je 
što manje otpada, a kada je već postao otpad, možemo ga ponovno upotrijebiti za bilo što. 
Tek tada se ide pretvoriti u nešto drugo, što će se iz njega iskoristiti i izvući materijalno i 
energetski, i na kraju se odloži ili spali. Principi u EU su veoma jasni. 
Smatra kako treba uspostaviti sustav. Ključni problem je što ako svi ne odrade svoj posao, a 
Kaštijun nema elemente prisile da se selektira otpad i tako prikupi. 
Nažalost zbog nefunkcioniranja procesa u ovoj hijerarhiji potrebno je da svatko odradi svoj dio 
posla i organizacije počev od državne razine, Istarske županije i jedinica lokalne samouprave. 
Prilikom gradnje postrojenja radilo se s preduvjetom da su svi odradili svoj dio posla. Nažalost 
Kaštijun ne može u godinu dana uspostaviti cijeli sustav, a primjer su su i skandinavske zemlje 
koje su to radile 20-30 godina.  
Istra je jedina županija u Republici Hrvatskoj koja je uspostavila cijeli sustav, zatvorena su sva 
odlagališta otpada, sagrađene sve pretovarne stanice.  
 
Vesna Dukić smatra kako sav otpad koji bi trebao i nažalost onaj koji ne bi trebao, dolazi u 
Kaštijun. Osobnog je mišljenja da se ne treba koncentrirati na to da li Centar radi kako treba 
ili ne, jer drugačije i ne može raditi. Zbog toga je potrebno da snage ulože zajedno Istarska 
županija i jedinice lokalne samouprave kako bi se uspostavio i bio to jedan cjeloviti sustav, a 
u samom početku da se svi građani pridržavaju selektiranja i recikliranja pa će i rezultati biti 
drugačiji.  
Naglašava, kako to nije zastarjela tehnologija i to je jedina tehnologija koju se je moglo 
instalirati na ovom području a da nemamo velikih problema. Sve što je tehnologija 



                                                             
 

sofisticiranija ona manje trpi odstupanja u sustavu i po količinama i u bilo kojim drugim 
parametrima.  
 
Aleksa Vale smatra kako je problem što nedostaje još nekoliko bokseva i koliko bi to financijski 
stajalo. 
 
Vesna Dukić odgovara kako bi to koštalo kao još jedno ovakvo postrojenje, međutim ne može 
se raditi postrojenje koje će u zimskom periodu biti neiskorišteno. 
 
Divna Radolović Rosanda naglašava kako ona stanjuje na jedan kilometar udaljenosti od 
Kaštijuna i prioritetno govori sa aspekta jedne mještanke toga kraja a ne sa aspekta političke 
pripadnosti. Već dvije godine se govori o problematici Kaštijuna, ali očito se to nije shvatilo 
ozbiljno. Na sjednici općine Medulin ova je tema bila raspravljana, zato tvrdi da je tehnologija 
loša i lokacija najlošija koju se je moglo izabrat. Prije 11 godine se je slušalo o Kaštijunu kako 
će to biti sve u redu, ali to je za tamošnje mještane crna rupa. U ljetnim mjesecima ne može 
se izaći iz kuće od smrada. Na toj se je lokaciji onečistio zrak i obezvrijedila imovina tamošnjih 
stanovnika.  
U nastavku čita zahtjev mještana koji žive u okolici Kaštijuna. 
1. Spriječiti razloge nastajanja i širenja smrada 

- Spriječiti širenje smrada na način da se preventivno utječe na uzrok u pojedinoj 
tehnološkoj fazi: 

- Provoditi fazu sušenja otpada na odgovarajući način tj. potrebno vrijeme koje sam 
proces zahtjeva. Naime, uslijed prekomjernih količina otpada koje dolaze u ŽCGO 
Kaštijun, otpad se ne stigne dovoljno dugo i isparvno osušiti te se takav mokar i još 
uvijek u fazi truljenja odlaže na površinu unutar kruga ŽCGO Kaštijun te emitira 
smrad. 

- Smrad se može efikasno suzbiti ukoliko bi se postupak sušenja provodio 
odgovarajuće vrijeme dok se otpad ne osuši te, što je vrlo bitno i efikasno u 
suzbijanju smrada, da se odlagališna ploha gdje se otpad odlaže prekriva 
pokrivkama tj. odgovarajućim ceradama i da se postupak prekrivanja otpada odvija 
na dvnoj razini tj. odmqh nakon što se otpad deponira. 

- Umanjiti mogućnost širenja smrada i onečišćivača: 
- Fizičke barijere oko mjesta nastajanja (umjetne/hala ili biološke/drveće) 
- Prekrivanje odlagališnih ploha fizičkim barijerama (nadstrešnice, hale, i slično) 
- Pošumljavanje i hortikulturološko uređenje pejzaža u neposrednoj blizini ŽCGO 

Kaštijun 
2. Zaprimanje vrsta i količina otpada 

- Zaprimati isključivo propisane količine i vrste otpada mogućih za provođenje 
adekvatne obrade tj. obrade bez onečišćavanja okoliša. 

- Smanjiti količine zaprimanja Bio otpada općenito te zabraniti zaprimanje Bio otpada 
nastalog kao proizvodni otpad. 

3. Spalionica SRF goriva 
- Prekinuti sve radnje po pitanju smještaja spalionice SRF goriva na Kaštijunu. 
- Pokrenuti izmjene Prostornog plana Istarske županije s namjerom brisanja 

mogućnosti gradnje spalionice/energane na lokaciji ŽCGO Kaštijun. 
- Naime, prostor južne Istre, tj. prvenstveno naselja općine Medulin u blizini ŽCGO 

Kaštijun, dovoljno je kontaminiran postojećim ŽCGO Kaštijun. Gradnjom novih 
pogona koji dodatno onečišćuju zrak u okolici zrak će postati suviše kontaminiran te 
će imati nesagledive posljedice po pitanju života ljudi u okolnim mjestima. Isto će 
pokrenuti jače raseljavanje stanovništva i utjecati će na turizam kao osnovnu 
gospodarsku granu ovog područja. Isto se odnosi i na donju točku vezanu uz centar 
za obradu fekalnog mulja. 



                                                             
 

4. Obrada i odlaganje fekalnog mulja na području ŽCGO Kaštijun 
- Odrediti drugu lokaciju pogona za obradu i odlaganje fekalnog mulja a koja nije 

Kaštijunu. 
5. Mjerne postaje 

- Postavljanje više mjernih postaja u blizini ŽCGO Kaštijun i okolnim mjestima. 
Neke od mjernih postaja dati na upravljanje Zavodu za javno zdravstvo Istarske 

županije. 
- Kontinuirano praćenje kakvoće zraka u neposrednoj blizini Kaštijuna i okolnim 

mjestima. 
- Izgraditi sustav obavješćivanja građana kod povišenih parametara (mediji, 

internetska stranica, portal Kaštijuna). 
- Praćenje kakvoće podzemnih voda ispod ŽCGO Kaštijun. 

6. Komunikacija sa stanovništvom 
- Pokrenuti i održavati aktivnu komunikaciju sa medijima i stanovništvom sa 

naglaskom na informiranje o količinama i vrstama zaprimljenog otpada, kakvoći 
zraka i vode u okolici ŽCGO Kaštijun te situacijama onečišćavanja okoliša. 

- Osigurati transparentan rad centra uz civilni nadzor stručnjaka, redoviti i po potrebi. 
7. Ekološka renta 

- Zahtijevamo obeštećenje za mještane koje trpe direktne štete i posljedice po zdravlje 
i ekonomiju. 

 
Divna Radolović Rosanda, postavlja pitanje kako se može govoriti o nalazima mjerenja, kada 
je mjerna stanica postavljena tek prije par mjeseci, te da li je moguće da mjerenja provodi 
Zavod za javno zdravstvo Istarske županije, te da li postoji nalaz inspekcije koja je bila na 
Kaštijunu nakon dojave građana. Inzistira na tome da se održi tematska sjednica Skupštine 
Istarske županije na temu Kaštijun, da se pozovu predstavnici Grada Pule i općine Medulin, 
te predstavnici Ministarstva. 
 
Vesna Dukić odgovara kako su mjerne postaje postavljene još 2014. godine.  
 
Aleksa Vale moli članove Odbora da se ne obraćaju gospođi Vesni Dukić na osobnoj razini, 
jer ona nije vlasnica Kaštijuna već zastupa društvo Kaštijun d.o.o. 
 
Divna Radolović Rosanda odgovara kako nije to obraćanje na osobnoj razini. Vesna Dukić je 
prije 12 godina obrazlagala tehnologiju Kaštijuna i bilo je samo pohvale na tu tehnologiju, a 
sada se vidi da nije tako. 
 
Vili Rosanda naglašava kako je činjenica da nema mjerne jedinice tu, neke dane se osjeti više 
neke dane manje smrad. Ljudi su korektni, održan je prosvjed, zahtjevi su konkretni, ne ide se 
u napade, jer ljudi zaista žele vjerovati kako se taj problem može riješiti i dati garancija kako 
se to više neće ponoviti.  
Smatra kako je problem u sustavu, jer s boljim sustavom gospodarenja otpadom količine bi 
trebale dolaziti na Kaštijun mnogo manje.  
Zanima ga da li je problem sustava problem Kaštijuna i svih ljudi koji žive oko Kaštijuna, ili  je 
problem sustava, problem onog rada i sredine gdje otpad nastaje.  
Ljude zanima da li će se ta problematika Kaštijuna riješiti i tko može garantirati da će Kaštijun 
zaista raditi isključivo unutar gabarita količine za koju je projektirano. 
Nadalje naglašava kako vjeruje da je tehnologija dobra, vjeruje da ukoliko Kaštijun bude radio 
unutar svojih parametara da će se pokazati tehnologija dobra i da neće biti daljnjih problema. 
Pitanje je može li se uvesti dodatne mjere civilnog nadzora, jer je to jednostavno u današnje 
vrijeme, tj. da se prati kvaliteta zraka ali i sam ulaz količina otpada na Kaštijun. Ako se desi 



                                                             
 

ponovni problem vidjeti da li je to problem Kaštijuna ili je to problem lokacije gdje sam otpad 
nastaje.  
 
Vesna Dukić odgovara kako velike prekomjerne količine otpada ne može riješiti sam županijski 
centar Kaštijun. Jer Kaštijun ne proizvodi tu količinu otpada nego nastoji riješiti tu količinu koja 
je nastala. Bilo bi potrebno se aktivirati i s jedinicama lokalne samouprave dogovori način i 
pristup selektiranja, a ne da se sve stavlja zajedno. 
Nadalje navodi kako je svjesna da sustav gospodarenja otpadom u Hrvatskoj nije najbolje 
riješen, tj. da nema burze za plastiku, za papir, da nema kuda sa pojedinim frakcijama otpada, 
ali ako se ne pronađe rješenje zajedno opet će se ponavljati isti problem. 
Naglašava kako nitko nije očekivao ove količine otpada koje su dostavljane na Kaštijun kroz 
ljetne mjesece, a koje se ne mogu pripisati samo povećanju broja turista. 
Bilo bi bolje i potrebnije sve snage usmjeriti da se pomogne komunalnim poduzećima kako bi 
se prikupljanje otpada i selektiranje otpada vršilo na najbolji mogući način, nego da se uz svo 
znanje, volju i novac ulaže u dodatnu opremu. 
 
Divna Radolović Rosanda postavlja pitanje da li postoji neka lokacija gdje bi se višak otpada 
smjestio odnosno sanirao, a koji se ne bi stigao na vrijeme obraditi. Nadalje navodi kako se 
na Kaštijun vozi i bio otpad. 
 
Vesna Dukić odgovara kako nema dodatne lokacije i kako to ne bi bilo nikakvo rješenje. 
Bio otpad je širok pojam. Ovo o čemu se sada govori ovo je otpad iz kuhinja i kantina koji 
nema veze sa komunalnim otpadom. Taj otpad ima zaseban tok.  
 
Radovan Cvek isto tako potvrđuje kako ova lokacija Kaštijuna nije dobra lokacija. 
Treba poduzeti određene korake i predradnje da to postrojenje funkcionira kako treba.  
Navodi kako u Puli nema mjesta ni kontejnera za odlaganje plastike, papira i sl. a za razliku 
daje primjer općine Marčana i na koji je način to riješila. Postavljeni su kontejneri za papir, 
metal, staklo, plastiku, dok se bio otpad odlaže i u vrtove ili slično. Kada bi se tako radilo i 
sortiralo po svim jedinicama lokalne samouprave onda sigurno ne bi bilo previše miješanog 
komunalnog otpada koji zatrpava Kaštijun. Pitanje se postavlja što ako se opet desi naredne 
godine ista situacija, kako to riješiti i koliko bi to financijski koštalo. 
 
Vesna Dukić odgovara kako se centar za zbrinjavanje otpada može imati samo onda ako 
sustav postoji. Svi se trebaju više založiti počev od jedinica lokalne samouprave i komunalaca 
koji prikupljaju otpad, Ne može se od građana očekivati da će odvajati i selektirati otpad ako 
nema infrastrukture za to. Najstrože je zabranjeno i ne smije se dogoditi da ono što je odvojeno 
prikupljeno na kraju završi među miješanim komunalnim otpadom.  
Ako se svi skupa iskoordiniraju i pravilno se prikuplja otpad i ako na Kaštijun dođe samo 
miješani komunalni otpad, kapaciteti Kaštijuna itekako će zadovoljavati i neće se dešavati ova 
problematika.  
Za nove 2-3 kazete trebalo bi uložiti oko 2-3 milijuna €, a to nije potrebno ako se u početku i 
od svakog građanina krene u pravom smjeru. 
 
Aleksa Vale isto tako smatra kako se građani trebaju ponašati discipliniranije, a potvrđuje kako 
se kod odlaganja otpada od restorana i hotela isto tako osjeti smrad.  
 
Milio Bulić smatra kako je potrebno uvesti kontrolu prilikom prikupljanja otpada, kao i kontrolu 
nad radom komunalaca, jer se selekcionirani otpad sav skupa trpa u kamione i tada vozi na 
Kaštijun.  
 



                                                             
 

Robert Velenik naglašava kako se je prešlo na selektiranje otpada a na to se nije prilagodilo, 
kako je Istra prva u Republici Hrvatskoj po pitanju selektiranja otpada, pa vjerojatno će biti 
potrebno određeno vrijeme kako bi to saživjelo kod naših građana.  
Smatra kako postoji rješenje, a to rješenje su svi građani. Definitivno problem je u bazi, nakon 
što je uveden taj sustav, Kaštijun je zadnja karika.  
Pitanje se postavlja što se radi da bi kaznili one koji narušavaju koncept odvajanja otpada od 
same države i komunalnih redara koji imaju ovlasti da kazne određene počinitelje. Dokazano 
je da kazna prisiljava osobu da bude kulturnija i savjesnija. Trebalo bi pojačati kazneni i 
represivni dio jer jedino tako se može dovesti sustav u red. Postavlja se pitanje na koji način 
riješiti problem količine komunalnog otpada naročito u sezonskim mjesecima. Što se tiče 
lokalne sredine problem je kako riješiti mirise i nadzor nad podvodnim vodama. Smatra kako 
bi trebalo iduće sezone poraditi na neugodnim mirisima, riješiti problem nadzora podvodnih 
voda i slaže se sa Vilijem Rosanda koji je spomenuo problem participacije građana u obliku 
udruga i interesa građana, koji treba biti mnogo veći. Što je sustav zatvoreniji kola manje 
informacija i dolazi do dezinformiranja javnosti, pa mnogi to koriste. Stoga treba biti sve 
transparentno.  
Po njegovu mišljenju nije rješenje povećanje broja bokseva nego počet ispočetka uvoditi red 
kod selektiranja već na kućnom pragu.  
 
Župan Fabrizio Radin zahvaljuje se što je ova tema stavljena na dnevni red odbora.  
Navodi kako se zadnja dva mjeseca intenzivno bavi ovim problemom. Od 10 kompetentnih 
osoba s kojima je razgovarao o toj problematici niti kod dvije nije našao na istovjetni stav.  
Smatra kako se ne treba plašiti reći da postoji krivica zato što se nije dovoljno razgovaralo, i 
koordiniralo, nije se dovoljno preventivno djelovalo i razmišljalo što se može desiti.  
Povijest se ne može promijeniti ali se zato stanje može poboljšati.  
Problem funkcioniranja Kaštijuna ne može i ne smije biti samo medulinski problem i problem 
stanara koji žive u okolici Kaštijuna već treba biti sve istarski problem. 
Do kraja ove godine i početka slijedeće godine, budući da Istarska županija nema upisano u 
svom opisu djelatnosti komunalnu djelatnost, trebat će svoj udio propustiti tamo gdje to spada 
i u onom obliku kako će biti najbolje, da li će to biti dioničko društvo ili neka druga organizacija, 
tj. udjeli će ići jedinicama lokalne samouprave. Istarska županija imat će koordinativnu i 
stimulativnu funkciju. 
Koordinacija i dogovori su potrebni i to od razine s komunalnim poduzećima pa prema 
Ministarstvu uvijek bi trebali ići sa zajedničkim stavom, a taj zajednički stav nikad neće biti 
konsenzus svih, ali će biti barem većine.  
Prioritetni zadatak je osmisliti jedan akcijski plan s kojim doći na tematsku sjednicu Skupštine 
Istarske županije, gdje će biti pozvani svi gradonačelnici i načelnici kao i direktori komunalnih 
poduzeća, to su oni koji su involvirani ili će biti involvirani u taj problem. 
Akcijski plan treba biti dogovoren. Cilj je početi i ne smije se odustati. Svi problemi se neće 
riješiti odjednom, ali do slijedeće godine treba riješiti jedan problem, a to je problem da više 
ne smije biti smrada i problem da nema onečišćenja, te da se svi u to mogu uvjeriti.  
Osoba koja se već 20-tak godina bavi ovim pitanjima je jedna od najmjerodavnijih osoba koja 
u 20-tak minuta ne može iznijeti ovaj problem, a to je sigurno Vesna Dukić. 
Trebamo pronaći rješenje, jer inače posljedice na političkom, gospodarskom i ljudskom planu 
biti će jako teške. Potrebno se je riješiti neugodnih mirisa, stanovnici Vinkurana, Pomera, 
Premanture, Vintijana ne smiju osjetiti toliki smrad koji treba nestati ili mora biti u nekakvim 
prihvatljivim količinama. Potrebno je reći da je i ranije bilo neugodnog mirisa kada je bio 
otvoreni deponij, koji još i dan danas se osjeti, pa je potrebno i tu još intervenirati. 
Kaštijun više ne smije biti sam. Poslovodstvo Kaštijuna nije u stanju to riješiti i taj koji će biti 
izložen gnjevu javnosti ne može biti sam. Stvar je komplicirana ali rješiva. O dodatnim 
troškovima i dodatnim postrojenjima treba tek razgovarati.  



                                                             
 

Kaštijun kao pogon košta i velika je investicija. Kaštijun je u dugovima, a rješenje tih dugova 
ovisi jedino o tome da li će se riješiti sporazumom koji postoji sa nadležnim Fondom. 
Prema svemu navedenom potrebno je koordinirati sa komunalnim poduzećima i sa 
Ministarstvom, ako se želi da iduće godine nema toliko problema, a pomaci trebaju biti vidljivi 
na bolje.  
Župan navodi kako se traži održavanje tematske sjednice Skupštine Istarske županije, koja 
će se održati onoga trenutka kada budu pronađeni odgovori tj. da se prezentiraju ne samo 
problemi već i rješenja, jer u protivnom nema smisla. 
Pozdravlja odluku ovog radnog tijela Skupštine i odluku predsjednika što je ova tema stavljena 
na dnevni red ovog Odbora jer smatra kako je to početak tematske sjednice Skupštine Istarske 
županije.  
Radovan Cvek navodi kako bi bilo mnogo više miješanog komunalnog otpada kada bi 
gospodarstvo radilo kao unazad nekoliko godina.  
Vili Rosanda navodi kako je rođeni Vinkuranac, pa mu je i Kaštijun jedan od problema, a i kao 
županijski vijećnik želi raspravljati o Kaštijunu. Nitko nije svjestan kolika je to kompleksnost 
sustava te koji je to civilizacijski doseg riješiti pitanje otpada i otpadnih voda, jer postoji tema 
ekologije i sve ono što ide nakon toga. Danas postoje bogatije jedinice lokalne samouprave 
od ovih u Istri koje su u boljem financijskom položaju, pa su bankrotirale uvodeći takve 
kompleksne sustave pokušavajući zadovoljiti ovako visoke standarde.  
Nadalje navodi kako se nada da će se ovaj problem riješiti i da treba apelirati na građane da 
selektiraju otpad, jer neki od pokazatelja pokazuju da je na veoma niskoj razini selektiranje 
otpada. Smatra kako u današnje vrijeme jedan komunalni redar ima mogućnost kontrolirati 
bespravno odlaganje i nepravilno selektiranje otpada, pa i za takve prekršaje postoje kazne.  
 
Divna Radolović Rosanda zahvaljuje županu što je došao na ovu sjednicu. Njegov govor je 
ohrabrio a to će prenijeti stanovnicima Vinkurana, kao i da će u dogledno vrijeme biti tematska 
sjednica Skupštine.  
Inzistira da se Zavod za javno zdravstvo uključi u mjerenje kakvoće zraka i da se mjerne 
stanice postave na par mjesta.  
 
Župan navodi kako nema ništa protiv toga, pa čak ako se želi formirati mješovito međusobno 
tijelo kako bi se sami mještani uvjerili u rezultate mjerenja. Ali zaista nije potrebno proturječiti 
stručnjacima. Razvidjet će se mogućnost da se postavi jedna mjerna stanica na neko mjesto. 
 
Aleksa Vale pojašnjava kako je ovaj Odbor inicirao temu, kako treba nastavit koordinaciju sa 
gradonačelnicima i načelnicima te sa komunalnim poduzećima. 
 
Josip Anton Rupnik navodi kako tehnologija Kaštijuna nije bila podržana niti na jednom skupu 
po Puli, Medulinu i dr. Još 1996. godine razgovaralo se o zbrinjavanju otpada tehnologijom 
pirolize. Nakon toga bilo je više prijedloga za sazivanje sjednica Skupštine Istarske županije 
sa raznim temama. 
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